
Според чертежите амфитеатърът ще се намира в една от най-
живописните части на новия град.
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Кметът
Николай Димитров:

Благодаря на
екипа ми, вече
пишем план
за развитие
на общината
до 2037 година
� Интервю на II и III стр.

Несебър е един от най-старите градове в
Европа, основан е преди повече от 3200
години. СНИМКА: ЕЛЕНА ФОТЕВА

Ще се строи втори
амфитеатър – два пъти
по-голям от античния

Културното средище ще е на
северния скат в новия град,
който е отвоюван от свлачище

наблизо има открит и закрит
паркинг, които ще обслужват
всички атракциони наоколо.
Според експерти новият ам-

фитеатър ще е перлата на от-
критите сцени по Южното
Черноморие.
Мястото му е избрано точно

там заради добрите комуника-
ции наоколо, лесния достъп и
близостта до обходната край-
брежна алея, която е любимо
място за разходки на местни и

туристи.
В съседство до

него е отредено мя-
сто за циркова пло-
щадка, а панорам-
ното стълбище оси-
гурява безпроблем-
на връзка с общин-
ския център за
изследване на чер-
номорската флора
и фауна и админи-
стративно-култур-
ния център.
Съоръжението

няма да е просто
една гола сцена с
амфитеатрално раз-
положени седалки,

а пълноценен летен театър с
гримьорни и всички необходи-
ми екстри за провеждане на
концерти, театрални предста-
вления и други видове изку-
ства, добави Димитров.

ДИМЧО РАЙКОВ

Несебър ще се сдобие с вто-
ри амфитеатър, който ще е
два пъти по-голям от античния
в Стария град.
Откритата сцена

ще е в новата част
на града и ще раз-
полага с 1000 седя-
щи места.
Изграждането му

е част от дългос-
рочната стратегия
на общината за
развитието є до
2037 г., заяви кме-
тът Николай Дими-
тров.
Общината го е

планирала на се-
верния бряг с вели-
колепна гледка към
залива. Изгражда-
нето му се вписва в
концепцията на администра-
цията да естетизира този
район, като го насити с обекти
за културно-масови мероприя-
тия.
Освен облагородяване на

района, който бе отвоюван от
свлачище, идеята е още пове-
че да се обогати културната
програма на общината с втора
по-голяма сцена за лятото.

Амфитеатърът ще е сгушен в
обилна зеленина в най-стръм-
ния участък от брега под ул.
“Изгрев”. Ще разполага с па-
норамно стълбище и асансьор,
за удобство на посетителите

Обновената мелница
вече е музей
В нея са подредени находки от античния некропол на
Месамбрия � на VIII стр.
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Кметът
Николай
Димитров: Благодаря на екипа ми,

цедури, срокове, комуникация с
държавни органи, агенции, ми-
нистерства. Защото работата на
общините е в пряка връзка с ра-
ботата на държавните институ-
ции, но хората много често не
правят разлика между държава и
община. През годините сме из-
градили отношения на взаимо-
действие и тясно сътрудничество
с всички държавни институции и
имаме тяхната подкрепа.
- Налага ли се да балансира-

те между икономическите ин-
тереси и запазването на автен-
тичния облик на Стария град?
- Автентичният облик на Ста-

рия Несебър е причината за ико-
номическите интереси към него.
Затова той не трябва да се нару-
шава. Нашата основна цел е да
се запази културното наследство
в оригиналния му вид. На тази
задача са посветени много меро-
приятия, най-важните от които са
свързани с образователните и
разяснителни инициативи сред
децата. Те са наследници на бо-
гатствата на Несебър и затова
цялата ни общност трябва да е
пряко ангажирана с възпитание-
то на най-малките в опазване на
историческото наследство.
В активния сезон Старият Не-

себър се посещава от 30 хил. ту-
ристи дневно, длъжни сме да съ-
блюдаваме за опазване на па-
метниците. За целта работим за-
едно с Министерството на култу-
рата и Националния институт за
недвижимо културно наследство
по програми за реставрация и
влагаме значителен обем сред-
ства в дейностите по поддръжка
и опазване на Стария Несебър в
автентичния му вид. И това дати-
ра от 1956 г., когато държавата е
обявила Несебър за архитекту-
рен и градоустройствен резерват
с национално значение.
От друга страна, Несебър е

жив град и за да продължава да
живее, трябва да се развива ико-
номически. Точно това ще тряб-
ва да урегулира планът за опаз-
ване и управление на старинния
град Несебър.
- През последните години

сме свидетели на много кризи,
но по нищо в Несебър не личи,
че се живее в трудни времена.
Градът и селата се облагоро-
дяват, инфраструктурата е на
ниво и все повече хора се за-
селват. На какво се дължи то-
ва?
- Кризите се отразиха. От март

2020 г. се отчете забавяне на те-
кущата реализация на редица
обекти и нарушение на предвиде-
ните срокове за изграждането
им. Причина за това бе резкият
спад на приходи от местни данъ-
ци и такси, свързан с пандемията.
Такова бе положението във

всички общини. На практика за-
почнатите обекти бяха замразе-
ни. Последваха събитията в
Украйна, довели до криза в све-
товната икономика. Ревизирани
бяха сключени вече договори по-
ради отказ на изпълнителите.
Наложи се повторение на про-

цедури по възлагане, за някои
обекти - многократно, което дове-
де до допълнително забавяне. За
да наваксаме,

приложихме
гъвкав подход и
преразглеждане
на сроковете и
темповете на работа

Ние развиваме дейност по бла-
гоустрояване във всички състав-
ни селища и работим за облаго-
родяването им, за да създадем
привлекателна и модерна жиз-
нена среда в общината.

- Г-н Димитров, с какво на-
строение посрещате празника
на града?
- Празникът на Несебър е най-

значимото и посещавано събитие
в нашия град - 15 август е ден,
който всички очакваме с вълне-
ние и подготвяме с много внима-
ние. Този празник оставя тръпка
и спомен у всеки, който е станал
част от него.
Били сме свидетели на предло-

жения за брак на крепостните
стени, ставали сме част от емо-
цията на хиляди хора, които
празнуват с нас за първи път и
се завръщат всяка следваща го-
дина, за да изживеят тук отново
вълнуваща лятна нощ.
Нашият празник не е просто

събитие в културния календар,
той е резултат от дълга и пре-
цизна подготовка. Всяка година
наши гост-изпълнители са лично-
сти с огромен принос в културния
живот на България - звезди на
певческото и танцовото изкуство,
изявени актьори и творци с
огромна популярност.

Затова посрещам
15 август с чувство
на удовлетвореност

от извършената огромна органи-
зационна дейност и с вълнение и
очакване отново да се срещна с
гостите и гражданите на Несебър
в нощта на празника.
- Тази година Несебър чества

40 години от приемането му в
ЮНЕСКО. С какво по-особено
ще отбележите юбилея?
- Тази година празникът на Не-

себър е посветен на 40-годишни-
ната от вписването в листата на
световното културно наследство
на ЮНЕСКО. Датата 8 декември
1983 г. бележи нов етап от раз-
витието на града и периодът от
тогава до днес е най-славният,
динамичен и благодатен за Не-
себър. Членството ни в различни
международни организации на
градове с културно наследство
допринесе изключително много
за популяризиране на целия ре-
гион и за разцвета на местната
икономика.
За съжаление, бурното разви-

тие на частната инициатива и
предприемачеството разкри и ня-
кои слабости и пропуски в регу-
лацията на определени обще-
ствено-икономически дейности и
доведе до налагане на монито-
ринг на културната ценност Ста-
ринен Несебър. В момента Ми-
нистерството на културата изра-
ботва нов план за опазване и
управление на града. Към общи-
ната също имаше предписания, в
резултат на които

изработихме проект
на стратегия за
културното наследство

на Несебър, включващ и Обзор -
селище с древна история и бога-
та археология, датираща от Ан-
тичността.
Стратегията е документ, който

разкрива нашата визия за опаз-
ване на историческите паметни-
ци по населените места и разра-
ботва перспективите за съхране-
ние на всяка ценност, която е
или ще бъде открита на терито-
рията на общината.
Важно е да се знае, че мисия-

та за опазване на културното на-
следство на Несебър е поделена
отговорност между държавата,
общината и гражданите. Всички
трябва да работим, за да популя-
ризираме и запазим това, което
предците са изградили и остави-
ли в наследство на града ни и на
България.
- Управлявате общината от

2007 г., но винаги сте оценява-
ли постигнатото от предше-

ствениците ви. Какво надгра-
дихте в Несебър, за да държи
16 г. короната на най-привле-
кателния град по Българското
Черноморие?
- Аз и колегите от администра-

цията работим за Несебър от 16
г. Всичко, което градим и над-
граждаме, има начало назад във
времето. Всеки управник е до-
принесъл за развитието на насе-
лените места в общината. Но
най-важни са хората!

Уважавам труда и
усилията на всеки
мой съгражданин,

защото истината е, че проспери-
тетът на Несебър е резултат от
работата на гражданите. Нашата
задача е да регулираме процеси-
те на развитие и да определяме
приоритетите, след като планове-
те ни за града и общината са по-
лучили общественото одобрение,
но хората са тези, които задават
посоката. Управлението е отго-
ворност, ние служим на гражда-
ните!
- Трудно ли се управлява об-

щина като Несебър?
- Управлението на всяка общи-

на е трудно. Най-трудно е да се
балансират интересите на общ-
ността с тези на отделната лич-
ност. Никой не трябва да живее с

илюзията, че работата
с хора е лесна,

че решенията, които се вземат,
са прости. Административната
дейност е сложен процес от про-

ДИМЧО РАЙКОВ

� Поставяме си амбициозни,
но достижими цели, което
е гаранция за успех
� Тази година празникът на
града е посветен на 40 г. от
вписването на Несебър в
листата на световното културно
наследство - 8 декември 1983 г.
бележи нов етап от развитието

Николай Димитров е роден на 11 май 1965 г. Завършил е вис-
ше образование в Бургаския свободен университет със специал-
ност “Икономика и управление на туризма”. Има магистърска сте-
пен по “Публична и териториална администрация” във Варненския
свободен университет, след което защитава още две магистратури
- “Екология и опазване на околната среда” в Бургас и “Междуна-
родни отношения, международна политика и сигурност” във Варна.
Николай Димитров е четвърти мандат кмет на община Несебър.
Преди да се кандидатира през 2007 г., е бил два мандата общин-

ски съветник.От 2009 г. до 2013 г. е член на изпълкома на Българ-
ския футболен съюз. Носител е на много престижни награди, сред
които “Мениджър социални услуги 2009”, “Най-добър социален
партньор” за 2016 г., през 2014 г. е удостоен със специален приз
“Най-бързо растящ град”, “Кмет на годината” за 2021 и 2022 г. Се-
меен. Владее немски, английски, руски и чешки език.
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вече пишем план за развитие
на общината до 2037 година
За това помагат и кметовете

на съставните селища, заедно с
които набелязваме приоритетите.
От тях получаваме и съдействие
за организацията на дейностите
по поддръжка на стари и строи-
телство на нови обекти.
- Какво казвате, като чуете

за Несебър като “другата Бъл-
гария” или “град държава”?
- Ние сме български граждани

и законите на държавата са за
всички. Разбирам, че подобни
определения визират материал-
ното благосъстояние на нашите
съграждани, но дали хората, кои-
то ги употребяват, са наясно, че
всеки просперитет е плод на уси-
лен труд, на предприемчивост,
на пресметнат риск и инвести-
ции?
Ние имаме мениджърски под-

ход и следваме стратегията за
развитие на общината, като се
стремим да наложим баланс в
икономическите и социалните от-
ношения в общността. Ако имате
предвид специалния статут на
града и изискванията на Закона
за Черноморското крайбрежие,
то би трябвало да се подчертае,
че те са по-скоро регулиращи по
отношение на възможностите за
развитие на бизнеса.
- Казват, че Слънчев бряг не

може без Несебър и обратното.
Споделяте ли това схващане и
как се допълват двата светов-
ноизвестни курорта?
- Съгласен съм с това твърде-

ние. Слънчев бряг е най-големи-
ят от курортните комплекси в
България и туристопотокът, който
генерира, е пряко свързан с по-
сещаемостта в Стария Несебър.
От друга страна,

Старият Несебър
привлича туристи
от цял свят

Ако се вгледаме в хронология-
та, Несебър е обявен за цен-
ност от национално значение
преди началото на строител-
ството на комплекса през 1958
г. Така че социалистическата
държава в лицето на отговорни-
те за развитието на туризма ин-
ституции от онова време пра-
вилно е преценила перспективи-
те и локацията и давайки нача-
ло на изграждането на Слънчев
бряг, е поставила основите на
съвременната българска тури-
стическа индустрия.
- Приятелите или враговете

ви се увеличиха през тези го-
дини?
- Ние, гражданите на Несебър,

сме общност. Разбира се, че в
нея съществуват недоволство и
претенции, но това ни мотивира
да работим повече. Ако всички
бяха удовлетворени, нямаше да
има прогрес чрез стремеж към
по-добър живот. Нашата общност
е сплотена, единна и решителна.
Споделяме еднакви ценности и
мечти – по-хубав живот за наши-
те деца, спокойствие за възраст-
ните хора и сигурност за семей-
ствата и отделните граждани.
Стремим се към по-добра жизне-
на среда, образование, по-хубави
паркове и детски площадки.

Ние сме общност,
която откликва на
всеки вик за помощ

Чрез структурите си общината е
организатор на множество благо-
творителни инициативи, посвете-
ни на хуманни каузи, но гражда-
ните са тези, които се включват,

участват и правят чудесата на
добротворството възможни. И
всички тези мои съграждани са
ми приятели! А въпросът за вра-
говете? Той е излишен!
- Съжалявате ли за нещо,

което не сте постигнали?
- Съвременната динамика на

живот поставя все повече задачи
пред всеки. Винаги има нещо не-
свършено, недовършено, отложе-
но или нещо, на което още не му
е времето. Много от задачите,
които си поставяме, са комплекс-
ни и изпълнението им не зависи
само от един човек или една ин-
ституция. А от съжаление полза
няма - по-добре е да се работи и
да се посрещат предизвикател-
ствата.
Най-сладко е удовлетворение-

то от постигнатото. Община Не-
себър е реализирала проекти, по
които е действала години мето-
дично, упорито и настоятелно е
чукала по вратите на министер-
ства и агенции до завършека на
работата. За това благодаря на
всички колеги от администрация-
та и ресорните звена в нея. Те
са причината Несебър да е в ли-
стата на най-успешните българ-
ски общини.
- С кое най-много се гордее-

те от управлението си?
- Гордостта не е добър съвет-

ник. Вече съм се научил, че за
човек е добре да може да се
смирява, защото животът, хля-
бът, вярата, надеждата, здравето
са по-големи от всички нас. И
все пак удовлетворение от добре
свършената работа има, но и съ-
знанието, че работим в екип. Аз
представлявам местната общност
и всяко постижение, всяка побе-
да са общи. Гордея се с нашата
сплотеност, която е в основата
на напредъка на община Несе-
бър. Разбира се, че в деня, в
който приключваме поредния ус-
пешно изпълнен проект, има ра-
дост, но най-вече облекчение и
удовлетворение.
А на въпроса с кое най-много

се гордея, не мога да отговоря с
няколко думи, защото свършено-
то през годините е много - и като
размер на инвестициите, и като
полезен ефект върху живота на
общността.
- Какво още искате да се

промени в Несебър?
- Работата никога не свършва -

винаги има какво да се подобри,
изгради и надгради. Моите идеи
са подчинени на желанията на

гражданите, на нуждите на насе-
лените места в общината и на
възможностите за промяна – фи-
нансови и законови.
Много важни са целесъобраз-

ността и средносрочният и дъл-
госрочен ефект от предприема-
нето на определени действия.
Трябва да се мисли в перспекти-
ва и да се анализират фактори
като демография, състояние на
местната икономика и др.

Винаги трябва да
можем да отговорим на
въпроса – какво целим?

Защото за успеха са важни це-
лите. И да се аргументираме.
Оказва се, че навременните
действия, които предприемаме
за разширение на детските гра-
дини в Несебър, са изключител-
но важни, защото при нас няма
недостиг на места въпреки при-
раста на населението. Така
стои и въпросът с училищата.
Ние не сме затворили нито

едно от селските училища, дори
напротив – ежегодно влагаме
средства за подобряване на
учебно-материалната база и из-
държаме маломерните паралел-
ки с пари от общинския бю-
джет. Краткосрочната и сред-
носрочна цел е нито едно дете
да не отпадне от образовател-
ната система. В дългосрочен
план тези деца ще се превърнат
в образовани и квалифицирани
хора, които ще се реализират
на трудовия пазар и ще започ-

нат да допринасят за развитие-
то и просперитета на общността
- с експертиза, с труд, с пред-
приемчивост и амбиция.
- За какво най-често си го-

ворите с местните жители, ко-
гато ги срещнете?
- Аз слушам много внимател-

но гласа на моите съграждани.
Опитът ме е научил, че

най-добрите идеи
и предложения идват
от гражданите

Приемам всеки съвет, критика
или молба и се старая да рабо-
тя така, че разумните и осъще-
ствими желания да намерят
реализация. Разбира се, често
нещата не могат да се случат
веднага. Хората представят
предложения, свързани с ин-
фраструктурни промени и по-
добрения, с препоръки за
строителство на нови общински
обекти и др. Искам да уверя
всички, че работим, че имаме
визия и планове за развитието
на всяко населено място.
В много от случаите изчаква-

ме пълната реализация на част-
ни проекти, за да започнем
строителството на общинската
инфраструктура. В други за реа-
лизация на вече одобрени за
строителство обекти работим за
привличане на средства по на-
ционални или европейски про-
грами, по които общината е до-
пустима. Всичко се случва с по-
стоянство и упоритост.
- Ще се кандидатирате ли за

пети мандат и какво бихте ка-
зали на конкурентите си?
- Изборите са част от пътя на

всяко демократично общество.
В момента аз и моите колеги
работим по важни инфраструк-
турни обекти. Но по-важно е, че
работим по Плана за интегрира-
но развитие на община Несебър
и разработваме нов 10-годишен
План за развитие на общината
до 2037 г. Концентрирани сме
върху градското развитие, со-
циалната политика и др. важни
за отделните граждани и общ-
ността въпроси. Това са непо-
средствените задачи, които раз-
работваме. Очаква се дългос-
рочният им ефект да доведе до
нови перспективи за развитие
на общината.
Ние се стремим да си поста-

вяме амбициозни, но същевре-
менно достижими цели и знаем,
че това е гаранция за успех.

Всяко
пространство
в Несебър е

облагородено
до най-малкия

детайл.

Старият Несебър е
осеян с артефакти и
къщи, строени преди

много години.
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Общината инвестираОбщината инвестираОбщината инвестираОбщината инвестираОбщината инвестираОбщината инвестираОбщината инвестира
разширение от западната є
страна и оформяне на локално
пътно платно, градинки и парко-
места, заедно с подземните и
надземните комуникационни,
ВиК и напоителни съоръжения и
осветление – е изпълнена изця-
ло със средства на общинския
бюджет. Преасфалтирано е път-
ното платно от кръговото кръсто-
вище Несебър - Слънчев бряг до
моста на река Хаджийска.
Пред откриване е още един

дългоочакван и важен проект –

многофункционална
сграда със закрита
спортна зала на
градския стадион

Това е още една инвестиция в
развитието на спорта на терито-
рията на общината. Социалните
и здравните ползи от реализа-
цията є са значителни, защото
се очаква ползватели на залата
да бъдат както децата от мест-
ните школи, така и по-възраст-
ни любители на спорта.
Осъществяването на този

проект има значителен ими-
джов и икономически ефект, за-
щото може да даде ново начало
в развитието на спортния тури-
зъм и туристическите посеще-
ния извън активния сезон, смя-
та кметът Димитров.
Само преди броени дни той

заедно с президента на БФС
Борислав Михайлов откри ре-
монтираните игрища за мини-
футбол на стадиона в Несебър.
“Общината винаги е осъзнава-

ла институционалната си роля
за развитието на детския и
юношеския спорт. Основна цел
на нашата политика е да съхра-
няваме и развиваме спортната
база, коментира Димитров, а
Борислав Михайлов похвали
местната управа за упоритата и
целенасочена работа за разви-
тието на спорта.
С това изпълнените според

стандартите и изискванията на
съвременния спорт, заедно с от-
крития спортен комплекс в кв.
“Черно море” и стадиона в Све-
ти Влас се създава мрежа от
спортни площадки и съоръже-
ния, която покрива нуждите от
терен за тренировка и прове-
ждане на състезания както на
местните отбори, така и на го-
леми футболни форуми.
Община Несебър изпълни

още един много важен за раз-
витието на Слънчев бряг - за-
пад обект –

строителството
на инфраструктура
в кв. “Пясъците”
Разработена е концепция за

уличната мрежа и цялостната
свързаност на отделните райони
на урбанизираната западна
част на комплекса. Ежегодно се
отделят средства за разработка
на нови и изпълнение на вече
одобрени проекти, казват от
местната администрация.
Собствени средства са вложе-

ни и при реализиране на обекти
по населените места, които са
подчинени на принципа на
приоритетност в общинската по-
литика за развитие, надгражда-
не и строителство на инфра-
структура.
Сред изпълнените задачи е и

обновяването на кв. “Младост”.В
края на 2022-а в изпълнение на
строителните си планове общи-
ната започна подновяване на
инфраструктурата в комплекса.
Тротоарите вече са с нови на-
стилки, уличното осветление е
заменено с енергоспестяващо и
е извършено цялостно преас-
фалтиране.

Да живееш в Несебър, е при-
вилегия – една от най-красиви-
те и добре развити общини у
нас непрекъснато надгражда в
създаването на още по-добра
градска среда и прекрасни ус-
ловия в прилежащите є населе-
ни места.
Местната управа не хаби сили

и средства, за да превърне мор-
ската община в една от най-до-
бре администрираните в Бълга-
рия, да работи за спокойствието
и самочувствието на жителите
си. Местната общност пък е с
активна гражданска позиция и
неведнъж е била коректив за
работата на администрацията.

Обновеният фермерски пазар в Несебър

Десетки са проектите, по кои-
то община Несебър работи и
чрез които изненадва и своите
гости - обновена и разширена
пътна и сградна инфраструкту-
ра, модерни детски площадки и
фитнес площи на открито, нови
спортни съоръжения.
Целта на подобренията, които

стартираха миналата есен, е да

се създаде още по-добро каче-
ство на живот, да се увеличат
възможностите за спортни дей-
ности на деца и възрастни, да
се формира приятна атмосфера
и красота на екстериора в се-
лищната среда, казва кметът
Николай Димитров.
И допълва: стремим се да оси-

гурим безопасност на движе-
нието по улиците, да разширя-
ваме паркинг зоните, да гаран-
тираме комфорт в публичните
пространства и зоните за отдих.
Не на последно място, общи-

ната работи усилено и за по-
добряване на транспортните
връзки в Несебър, Слънчев бряг
- запад, Равда и други населени
места.
Един от най-важните и с

огромна обществена значимост
проекти е завършилият първи
етап от реконструкцията на ул.
“Първа”.

Пътят, свързващ
Несебър със
Слънчев бряг,

е с първостепенно значение за
развитието на местния туризъм
и допълнителните услуги, а от-
там и за икономиката. Рекон-
струкцията на част от улицата -

Реконструираната ул. “Първа”,
която свързва Несебър със
Слънчев бряг, е важна за раз-
витието на местния туризъм.

ТОНИ ЩИЛИЯНОВА

Стремим се да осигурим
безопасност на движението
по улиците, да разширяваме
паркинг зоните, за да се
гарантира комфорт в

публичните пространства, казва
кметът Николай Димитров

Пред откриване е
многофункцио-

нална сграда със
закрита спортна

зала на градския
стадион в Несе-

бър - един чакан
и важен проект

за общината.

Черноморски коридор за електро-
мобилност, който ще покрива над
330 км ивица край морето, ще бъде
изграден по екопроект, чиято цел е
намаляване на парниковите газове
и смекчаване на климатичните про-
мени. В проекта, финансиран с
европейски средства, участват 5
морски общини – Каварна, Бяла,
Дългопол, Долни чифлик, Несебър
и Приморско.
За всяка от общините ще бъде

закупен електромобил и ще бъдат
изградени зарядни станции със
собствени соларни панели за
производство на електрическа

330 км покрай морето стават
Черноморски коридор
за електромобили
енергия. Инсталирането на заряд-
ните станции ще стимулира ползва-
нето на електромобили от местното
население и ще позволи на българ-
ските и чуждите туристи да пътуват
спокойно по цялото Черноморие
или да преминават транзитно.
Върху 6-те зарядни станции ще

бъдат инсталирани соларни панели
за автономност на станциите и из-
ползване на зелена енергия. Елек-
тромобилите ще се използват за
предоставяне на общински услуги в
областта на социалните дейности,
образованието, културата, младеж-
ките дейности и спорт.
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в качествена градска среда,
ударно ремонтира улици
и детски площадки
А подземни контейнери за

смет подобряват градската ви-
зия и хигиенните норми за съ-
храняване на отпадъците.

В зелените площи
са поставени
поливни системи

за капково напояване. В кварта-
ла вече има модерен и разши-
рен фермерски пазар. Той съ-
ществува повече от 10 години,
създаден е, за да даде възмож-
ност на производителите на
селскостопански продукти от
региона да предлагат своята
стока пряко, без борсово по-
средничество, при директен
контакт с потребителите.
След цялостната му рекон-

струкция той вече е с по-добри
условия и за местните фермери,
и за посетителите. Търговските
клетки са увеличени на 10, всяка
е снабдена с електричество. Па-
зарът е включен във ВиК мрежа-
та, а за удобство на търгуващите
е изградено сервизно помеще-
ние. Новата покривна конструк-
ция тип козирка обхваща цяло-
стно търговската площ и заедно
с монтирания в задната част на
обекта “гръб” осигурява работата
на пазара при всякакви метеоро-
логични условия.
Осветлението е решено с LED

енергоспестяващи тела с оптима-
лен ефект на полезно действие.
На площадното пространство
пред пазара са разчертани пар-
кинг клетки за клиентите, които
ще ползват свободен режим на
престой за определен времеви
период.
През последните месеци общи-

ната

ударно ремонтира и
обнови всички детски
площадки в Несебър
Изцяло реновирани и разшире-

ни са две детски площадки в
най-новия жилищен комплекс на
Несебър “Черно море”. Монтира-
ни са нови, съвременни уреди,
предназначени за деца от раз-
лични възрастови групи. Обнове-
ни са и петте детски и двете пло-
щадки за фитнес на открито в
Южния парк на града. Оформле-
нието на пространства и разпре-
делението на съоръженията са
подчинени на изискванията за
възрастова група, като така се
гарантира безопасността на най-
малките, уверяват от кметството.
Интересни тематични детски

пространства се оформят на ул.
“Струма” и до фермерския пазар,
където общината е проектирала
площадки “Космос” и “Папагал”.
В пространствата около всички

новоизградени детски площадки
в Несебър съобразно с градоу-
стройствените изисквания се
монтират огради и се поставят
пейки, за да се гарантира спо-
койствието на възрастните относ-
но безопасността на децата.
С обновени съоръжения за игра

са и детски градини в Несебър,
Тънково и Кошарица. Всички дей-
ности по реновация, които общи-
ната е предприела, са съобразе-
ни със сроковете на амортизация
на старите съоръжения и са за-
легнали в капиталовата програма
за текущата година. Те са и част
от политиката на общината за съ-

здаване на условия и стимули за
промяна на демографията и при-
вличане на млади хора.
Заради устойчивата тенденция

за нарастване на населението и
нуждата от повече места в дет-
ските градини, е ремонтирана и
разширена детска градина “Слън-
це” в Слънчев бряг, която вече е
със 116 места, 4 нови детски пло-
щадки, едната от които интерак-
тивна.
Детската градина е поредното

образователно заведение, което
е преобразено и разширено, така
че да отговаря на съвременните
изисквания.
“Наша задача е да осигурим

спокойствие за родителите и ус-
ловия, при които децата да се
обучават, усъвършенстват и раз-
виват като личности с високо са-
мочувствие и увереност в бъде-
щето”, категоричен е кметът Ни-
колай Димитров.

Една от десетки-
те ремонтирани
детски площадки
в Несебър

Обзор, Свети Влас и Равда
посрещат туристите с нова
визия и повече удобства

Равда - едно от най-предпочитаните и посе-
щавани курортни селища в България, което се
отличава със съвременни сгради, големи жи-
лищни райони и нови урбанизирани терито-
рии, посрещна сезона с две съвсем нови ули-
ци, а на много от старите бе извършена реха-
билитация. Ремонтирана бе централната тър-
говска улица “Македония”, която бе облагоро-
дена с тротоари и нови паркоместа,
озеленяване, ново улично осветление и цяло-
стно преасфалтиране на пътното платно.
Сред завършените в Свети Влас общински

обекти са ремонтирани улици и тротоари в кв.
“Русалка”, тротоари и паркинг зони в новите
квартали, асфалтиран бе и подходът към плажа.
След зимните бури и активирано свлачище

основен ремонт претърпя крайбрежната алея в
Обзор, под която се намира важно за града
ВиК съоръжение. Новоизградената пешеходна
зона, която се оформи, е изпълнена с покритие
от бетонен паваж, монтирано е ново алейно
осветление и предпазен парапет по дължина
на участъка. Ремонтиран е фонтанът в парка
на Обзор, както и дървените беседки. Ремонт-
ни дейности се извършиха и на амфитеатъра в
града, а в края на миналата година бе ремон-
тирана и многофункционалната зала в Обзор.
Зоните за паркиране вече са с разширен капа-
цитет чрез изпълнение на проект за увелича-
ване на асфалтираните и благоустроени пар-
кинг пространства в града.

Кметът Николай Димитров (третият от дясно на ляво) и президентът на
БФСБориславМихайловрежатлентатанаремонтиранитеигрищазамини-
футбол. Присъства и вицепрезидентът на БФС Емил Костадинов.

Квартал “Пясъците” в Слънчев бряг - запад е с изградена инфраструктура.

Eдна от обновените улици в Равда
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Селата в общинатаПо маршрута на
екопътеката
туристите се

любуват на чу-
десни гледки
към морето и

планината.

та в малките населени места.
Селата около Несебър не са

оазис в пустош, а се интегрират
добре към крайбрежието. При-
мер за това е порединят успеш-
но завършен проект за изгра-
ждане на екопътека от крайбре-
жието до Кошарица в местност-
та Плазовец.
Тя е дълга 4,6 км и от най-ви-

соката є точка се разкрива уни-
кална природна гледка от пла-
нината към морето.
Пейзажът от Българската Ри-

виера е наистина вълнуващ,
казват преминали вече по
маршрута.
Той е към една от най-живо-

писните местности в региона и с
наличието му ще бъде стимули-
рана физическата активност
сред местни и посетители от
различни възрастови групи.

Екопътеката е
подходяща
както за
пешеходен, така
и за велотуризъм
Идеята на общината е чрез

него да се популяризират и по-
рядко посещавани кътчета на
тази територия с потенциал за
развитие на селски и други фор-
ми на туризъм.
Екопътеката не е само една

дива просека, а облагороден
маршрут с кътове и с места за
сядане, хамаци и наблюдател-
ница с панорамен далекоглед.
По трасето на екопътеката е
възстановена и стара чешма.
По цялата є дължина са раз-

положени 106 енергоспестява-
щи соларни осветителни тела, а
по дърветата са поставени кош-
чета за боклук.
“Впечатлен съм. Не съм пред-

полагал, че само за броени ми-
нути от плажа ще се озова на
такова място”, не крие възхище-
нинето си Удо Хайнзел от Гер-
мания, дошъл на гости у свой
сънародник с къща в Кошарица.
По проект на общината и с

финансиране от МРРБ тази го-
дина започна изграждането на
водопровод в с. Гюльовца, с
който ще се подобри водопода-
ването и битовите условия на
жителите на селото.
На две разклонения по цялата

територия на селото ще бъдат
разположени 9600 м тръби.
“Този проект е от изключител-

на важност за жителите на се-
лото, за тяхното здраве и благо-
състояние и за бъдещото разви-
тие на населеното място”, казва
кметът на Несебър Николай Ди-
митров.

все по-привлекателни
Бурното развитие на община

Несебър в последните годи-
ни наложи подновяване и

разширение на социалната ин-
фраструктура в някои съставни
селища.

След инвестираното в
тях селата претърпяха
пълна промяна

и нямат нищо общо с тези от
вътрешността на страната.
Китни дворове и къщи, асфал-

тирани улици, работещо освет-
ление, училища и детски гради-
ни създават удобства за местни-
те. Обитателите им не са само
възрастни, пълно е с деца и
млади хора и все повече чуж-
денци, които се заселват край
Несебър.
Три от селата в общината ско-

ро ще разполагат с многофунк-
ционални сгради, където няма
да се играе само шах и табла, а
освен пенсионерските клубове
ще има сцена, компютърен
клуб, библиотека и зала със

ДИМЧО РАЙКОВ фитнес зала със съблекални към
нея. Да живееш в селата около
Несебър, не е заточение, а при-
вилегия. Защото са уредени, а
животът на хората не се свежда
само до седенки и кърска рабо-
та. Не ходим по прашни улици,
няма запустели къщи и има къ-
де да разпуснем по всяко вре-
ме, казват местните.
Имоти в селата наоколо са за-

купили и много граждани от
различни краища на страната,
за които съчетанието на селска-
та идилия с близостта до море-
то е невероятно.
Изграждането на многофунк-

ционалните сгради и облагоро-
дяването на съставните селища
към Несебър е част от страте-
гията на общината да ги напра-
ви по-привлекателни.

Голямата цел в
дългосрочен план е
заселването на все
повече млади хора,

които да променят демография-

Те са облагородени
с инфраструктура

и нови придобивки

сцена. Разработените проекти
са за Тънково, Оризаре и Баня,
където грубото строителство на
трите обекта вече е приключи-
ло и предстоят довършителните
дейности и свързване с ел. и
ВиК мрежите.
Освен новата сграда в село

Баня ще бъде изграден и пло-
щад. В Оризаре пък към пен-
сионерския клуб ще има покри-
та тераса за отдих, а вторият
етаж ще се ползва за нуждите
на общинската администрация в
Несебър. На три етажа ще е
многофункционалната сграда в
Тънково. Предвидено е да има
асансьор, който е оразмерен за
ползване и от хора с уврежда-
ния. Сградата ще разполага и с

са пълни с живот и стават

Проектите на многофунк-
ционалните сгради в Ори-
заре (вляво) и в Тънково
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В Несебър се обучават
от детска възраст за осо-
беностите на Черно море.
Това става в т.нар. морска
класна стая на открито в
най-голямото училище в
общината ОУ “Любен Ка-
равелов”, където на чист
въздух подрастващите
учат за биоразнообразие-
то на морето и за начини-
те за опазването му.
Новата придобивка бе

реализирана по идея на
учители от началния етап
по програма на “Несебър -
Месамбрия”заморскодело
и рибарство 2014-2020 г.
Класната стая на откри-

то отвори през май в дво-
ра на училището и се рад-
ва на голям интерес от
учениците. Образовател-
ният кът осигурява усло-
вия за изнесено обучение
и експериментална дей-
ност.
Идеята е чрез него да

се повиши екокултурата
на децата, както и позна-
нията им в областта на
рибарството. Освен уроци-
те за Черно море се пред-
вижда и изнесено обуче-
ние за морските видове от
района, на което ще бъдат
поканени лектори от мест-
ната рибарска общност.
Регулярни уроци за риб-

ните ресурси са включени
в програмата на децата в
зависимост от сезона. То-
ва означава, че през
есента учениците ще нау-
чат повече за сафрида,
паламуда и чернокопа.
По линия на проекта

част от коридора на пър-

От малки учат децата

ДИМЧО РАЙКОВ

В ОУ “Любен
Каравелов”
отвори нова
класна стая
на открито

вия етаж от сградата на
ОУ “Любен Каравелов” бе
обособена като Информа-
ционен център за Черно
море. Той е предназначен
за учениците от начални-
те класове и за групите от
целодневна форма на обу-
чение.
Щом живееш в Несебър,

трябва да знаеш кога из-
лиза сафридът. От векове
риболовът е бил и продъл-
жава да е основният по-
минък на поколения, каз-
ват рибари в града, които
приветстваха откриването
на такава класна стая. Тя
е част от поредното обно-
вление на образователна-
та инфраструктура в Несе-
бър, която всяка година се
допълва с нови удобства
както за учениците, така и
за учителите.

Тази година детска гра-
дина “Слънце” в Слънчев
бряг бе поредното учебно
заведение, което община-
та преобрази и разшири,
така че да отговаря на съ-
временните изисквания.
“Наша задача е да оси-

гурим спокойствие за ро-

дителите и условия, при
които децата да се усъ-
вършенстват като лично-
сти”, категоричен е кметът
Николай Димитров.
Детската градина бе

разширена за капацитет
от 116 места, като към съ-
ществуващата сграда се

пристроиха помещения за
нова детска и яслена гру-
па. Разширението е зара-
ди нарасналите нужди от
по-голяма база на детска-
та градина, а процесът е
свързан с устойчивата
тенденция за увеличение
нанаселениетовобщината.

кои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно морекои риби живеят в Черно море

Класната стая на
открито е тематич-
но издържана с из-
учаването на фау-
ната в Черно море.
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Находки от античния некропол
на Месамбрия
Находки от античния некропол
на Месамбрия

Кметът Николай
Димитров (вдясно)

и директорът на
музея Тодор Ма-
враков на откри-

ването на експози-
цията в реставри-
раната мелница

ТОНИ ЩИЛИЯНОВА

Общината
реставрира и

отвори за туристи
една от емблемите

на Несебър

щения за първи път от много го-
дини след сериозни реставра-
ционни и консервационни дейно-
сти, извършени от община Несе-
бър. Мелницата ще бъде използ-
вана за експониране на

постоянни и
пътуващи изложби
Проектът на общината, съгла-

суван с Министерството на кул-
турата, включва консервация,
реставрация, експониране и
адаптация на обекта. Той е из-
цяло съобразен с автентичния
облик на сградата, запечатан

на фотоси от миналия век.
Мелницата е построена през

XIX век и е принадлежала на
несебърски граждани, напусна-
ли града след спогодбата Мол-
лов-Кафандарис. През 1929 г. е
демонтирана, а в началото на
70-те години на XX век е въз-
становена по автентични сним-
ки и спомени на съвременници.
Със средства на общината на-

пъно е подменена обшивката от
дъски, които са импрегнирани
против атмосферни влияния,
подменени на места са и носе-
щите дървени елементи. Перки-

те на мелницата и механизмът,
както и каменната зидария на
цилиндричното приземие са по-
чистени и консервирани. Монти-
рана е дървена стълба с пло-
щадка, извеждаща до вратата
на фасада на мелницата.
Възстановяването на балкона

дава възможност на посетите-
лите да се насладят на

красивата гледка
към Старинния Несебър

и да я запечатат в снимки. По-
любознателните могат да се въз-
ползват от специално изградения
мултимедиен център, който пред-
ставя историята и развитието на
града. За да е в синхрон с реста-
врираната мелница, общината
ремонтира и северната алея на
провлака, като положи гранитен
паваж върху старата, неподходя-
ща за облика и статута на антич-
ния Несебър бетонна настилка.
“Целта ни е не само да съхра-

ним архитектурното и историче-
ско наследство на града, но и да
създадем усещане за общо инте-
грирано културно пространство,
което да се впише в жизнения
елемент на съвременния Несе-
бър”, казва кметът Димитров. И
допълва, че общината е разрабо-
тила проекти за реставрацията
на още няколко от символните
за града сгради с висока култур-
на и историческа стойност, меж-
ду които черквите “Св. архангели
Михаил и Гавриил” и “Христос
Пантократор” и вятърната мелни-
ца на северния бряг (до базили-
ката “Св. Богородица Елеуса”).
Проектите са съгласувани с Ми-
нистерството на културата и ще
бъдат финансирани по програма
“Региони в растеж”.
“Община Несебър носи огром-

на отговорност да съхранява и
популяризира историческото на-
следство, което притежава. Гри-
жата за архитектурните шедьо-
ври, които правят града уника-
лен, е приоритет за поколения
местни управници, които са рабо-
тили и работят за запазване на
автентичността и целостта на па-
метниците на световното култур-
но богатство, отредили на Несе-
бър място в престижния лист на
ЮНЕСКО за обекти с общочо-
вешко значение”, казва кметът
Николай Димитров.

Първата изложба в реста-
врираната мелница на
провлака между Стария

Несебър и новата част на града
вече привлича десетки туристи.
В нея са изложени над 100 арте-
факта от античния некропол на
Месамбрия от периода V в.
пр.Хр. до IV в. сл.Хр. и се показ-
ват за първи път.
“С това събитие се дава нов

живот за един от символните ни
паметници на културата”, комен-
тира кметът Николай Димитров.
Мелницата се отваря за посе-

Обновената мелни-
ца

подредени в обновената мелница

Благовонни масла и парфюми открити
в гробовете на първите гръцки заселници

“В експозицията във вя-
търната мелница, посветена
на богатствата на античния
некропол на Месамбрия,
сме подредили артефакти,
открити при последните ар-
хеологически проучвания,
които за първи път показва-
ме пред широката публика”,
обясни директорът на музея
“Старинен Несебър” Тодор
Мавраков.
Проучванията на некропо-

ла имат повече от век исто-
рия. Те започват през 1911
г. и продължават до днес.
Некрополът е разположен
извън крепостните стени на
полиса - западно от провла-
ка в новия град. Най-интен-
зивни са разкопките в пе-
риодите 1948-1952 г. и
2007-2010 г.
През последните две де-

сетилетия са разкрити над
1300 гробни съоръжения от
различни периоди. Най-ран-
ните гробове датират от
класическата епоха (среда-
та на V - последна че-
твърт на IV в. пр.Хр.), а
най-многобройните са от
елинистическата епоха
(последна четвърт на IV
в. пр.Хр. - I в. пр.Хр.), кога-
то градът се разраства.
Разкрити са гробове на

първите гръцки колонисти,
заселили се на полуостро-

ва в края на VI в. пр.Хр.
Типични погребални даро-
ве при тях са съдовете за
благовонни масла и пар-
фюми (лекити), керамични
статуетки и протомета,
обяснява директорът на
музея.
В една от витрините от

експозицията присъстват
прекрасни съдове в черно-
фигурен и червенофигурен
стил, произведени в атиче-
ски керамични ателиета.
“В друга витрина сме под-

редили великолепни кера-
мични статуетки на боже-
ства и хора и протомета на
Деметра и Афродита от вто-

рата половина на V и нача-
лото на IV в. пр.Хр.”, раз-
казва Тодор Мавраков.
Археологът разкрива, че

през елинистическата епоха
много от жителите са по-
гребвани в цистови гробове
- гробни камери, изградени
от каменни плочи, някои от
които фамилни. Откриват се
и обикновени гробни ями
или със стреховидно подре-
дени керемиди над гроба.
Голяма част от изследва-

ните гробове притежават
изразителен погребален ин-
вентар - глинени съдове,
глинени статуетки, златни и
бронзови накити, огледала,

стригили и други предмети.
Сред най-значимите памет-
ници се открояват стъклени
амфориски, огърлици и един
уникален бронзов музика-
лен инструмент - сирингс,
от края на IV в. пр.Хр. При
гробовете от римската епо-
ха (I - IV в.) също преобла-
дава трупополагане, но се
среща и трупоизгаряне като
погребален ритуал.
“Артефактите, откривани

в гробовете от този пе-
риод, са керамични и стъ-
клени съдове, изящни ке-
рамични статуетки и брон-
зови балсамарии”, казва
директорът на музея.

В една от витрините са изложени
внушителни съдове в чернофигу-
рен и червенофигурен стил, произ-
ведени в керамични ателиета.
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Средновековните църквиСредновековните църквиСредновековните църквиСредновековните църквиСредновековните църквиСредновековните църквиСредновековните църкви
– перлата в короната
на Старинния град

ТОНИ ЩИЛИЯНОВА Реставриран е ол-
тарът на черквата
“Св. Стефан” в
Стария Несебър.� Реставратори върнаха блясъка на

“Св. Стефан” - най-посещавания
храм от туристите

� Онлайн портал представя
археологически и културни
ценности в 3D формат

Най-посещаваният туристиче-
ски обект в Стария Несебър -
средновековната църква - “Свети
Стефан”, вече блести с реставри-
ран олтар.
По него работи екип реставра-

тори, ръководен от д-рМиланМи-
хайлович. Благодарение на
проекта, финансиран от Минис-
терството на културата и подкре-
пен от община Несебър, олтарът
на църквата, известна със стено-
писитесиотXVIв.,отновоизглеж-
да както преди стотици години.
“Свети Стефан” е един от 6-те

обекта на музея “Старинен Несе-
бър”, отворени за посещение. По-
строена е в края на X и началото
наXIв., астенописитесаизпълне-
ни в стила на Палеологовия рене-
санс, прекрасен образец на по-
ствизантийското изкуство.
В наоса и притвора са съхране-

ни над 1000 образа на светци и
252 сцени. Тук е уникалната и

без аналог за България
сцена “Молитвата на
Богородица на
Елеонския хълм”
Икони от XVI-XIX в. от всички

несебърски църкви са експони-
рани в църквата “Св. Йоан
Кръстител”, която беше отво-
рена за посещения след реста-
врацията по проекта “Вяра в
Несебър”. Тя е построена в края
на X в. върху основите на ран-
нохристиянска базилика от VI в.
От стенописите є са запазени

великолепен образ на ктитор от
XIV в. и на света Марина.
В църквата “Св. Параскева”,

реставрирана по същия проект,
е представена изложбата “Спа-
сени стенописи от несебърски
църкви” - от църквата “Св. Геор-
ги Големи” (1704 г.), която е
разрушена през 1958 г., и църк-
вата “Св. Климент”.
В “Св. Спас” - единствения

оцелял храм, построен през ос-
манския период, са запазени
стенописи от 1609 г., изработе-
ни от местни зографи, както и
посветителен надпис с името на
ктитора и главния зограф.
Още два музейни обекта, кои-

то може да бъдат отворени за
посещение след предварителна
заявка, са църквите “Св. Йоан
Алитургетос” и “Св. Тодор”, в
която може да се разгледа из-
ложбата “Несебър - перлата на
православието”.
Другите две средновековни

църкви на Несебър - “Христос
Пантократор” и “Св. св. арханге-
ли Михаил и Гавраил”, очакват
консервация и реставрация по
съгласувани с Министерството
на културата проекти.
Освен старинните църкви все-

ки ден за посещение е отворен
Археологическият музей. Там
може да се види изложбата
“Несебър през вековете”, която
разказва историята на града от
основаването на тракийското
селище до Възраждането.
Освен нея посетителите могат

да видят временна изложба с
праисторически артефакти от
Козарева могила в Каблешково.
А в унисон с дигиталната

трансформация и новите въз-
можности, които цифровите тех-
нологии предоставят, общината
се включи в проект, който раз-
работи онлайн портал за диги-
тализирани археологически ек-
спонати и културни ценности,
разкрити в Несебър.
Той е изграден на специален

сървър с възможност за събира-
не и представяне на цифрови
данни в различни формати и в
бъдеще време. Проектът е реа-
лизиран от международен екип
в партньорство с Националния
исторически музей на Молдова
и Музея за национална история
и археология в Констанца по

съвместната инициатива “Черно-
морски портал за археология,
история и култура”.
Сайтът е достъпен и всеки,

който иска да разгледа

3D модели
на старините,

може да го направи на
arhicup.com/web-portal- arhicup.
С осигурено по проекта спе-

циализирано 3D статично и мо-
билно оборудване за сканиране
на културни ценности се из-
вършва дигитализация на ар-
хеологически експонати и обек-
ти. Уеб платформата има отдел-
ни секции за съхранение на ин-
формацията - интегрирана би-
блиотечна система, цифрова
библиотека за описание и пред-
ставяне на библиографски, фо-
то, аудио-, видеоданни, програ-
ма за представяне на 3D моде-
ли на културни ценности и ци-
фрова колекция от стари карти
на Черноморския регион с
Web-ГИС за георефериране на

обектите.
За повече от две години рабо-

та по проекта са реализирани
различни съвместни инициати-
ви. Една от тях е изложба на
стари географски карти, които
представят Черноморския ре-
гион в европейската картогра-
фия през вековете. Успешно е
реализирана съвместна научна
експедиция в Южна Румъния,
като на терен с осигуреното мо-
билно оборудване са сканирани
археологически останки.
“Участието на община Несе-

бър в този проект подобрява до-
стъпа до обекти на историче-
ското наследство чрез дигита-
лизация, а това е част от об-
щинската политика за опазване,
промотиране и устойчиво упра-
вление на културните ценности”,
казва кметът Николай Дими-
тров. Той е убеден, че подобни
проекти са важни за насърчава-
не на бизнеса и предприемаче-
ството в областта на туризма и
културата.

Църквата “Св. Св.
Архангели Михаил
и Гавраил” очаква
консервация и ре-
ставрация по съ-
гласуван с Минис-
терството на кул-
турата проект.

В храм “Св. Па-
раскева” e наре-
дена изложбата
“Спасени стено-
писи от несе-

бърски църкви”.
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Дрон шоу и лазери ще
осветят залива за празника
ТОНИ ЩИЛИЯНОВА

Тридневни тържества по
традиция отбелязват праз-
ника на Несебър, като кул-

минацията е в нощта на 15 ав-
густ. И този път в празничната
нощ небето ще бъде озарено от
ефектно дрон шоу, а зрителите
ще се наслаждават на поредица
от интересни цветни фигури и
символи в небето над Стария
Несебър.
Очаква се хиляди да се събе-

рат за Деня на Света Богороди-
ца. Всяка година освен местни-
те, които чакат с нетърпение
дните около Успение Богоро-
дично, празникът се споделя от
много туристи.
Малко преди полунощ

крепостните стени
ще оживеят

под заревото на прожектори и
лазери с 3D мапинг и светлин-
ното шоу, което ще разкаже
истории за възход, градеж и по-
беди, за символи на вяра и на-
дежда.
Вечерта ще приключи с пищ-

на заря, която ще освети Несе-
бърския залив.
Тази година честванията са

посветени на юбилейната 40-го-
дишнина от вписването на Не-
себър в листата на ЮНЕСКО
със световните културни обекти
от общочовешко значение. А
емоциите от празника със си-
гурност ще останат незабравим
спомен за всеки, решил да спо-
дели радостта от най-вълнува-
щата нощ в най-стария от живи-
те български градове.
“Празникът е особено важен

за жителите на общината, чие-
то единомислие, единодействие,
упоритост и самочувствие на-

прави възможен пътя към приз-
нанието на Несебър като носи-
тел на уникална историческа и
културна ценност”, казва кметът
Николай Димитров.
Затова и общинската админи-

страция се е погрижила най-ча-
каните дни от годината да са
заредени с много положителни
емоции и незабравими моменти.
В концертната програма за

празника на града участие ще
вземат любими на българската
публика изпълнители и състави.
Сред тях са Кичка Бодурова,
легендарната рок група “Фонда-
цията”, фолклорният ансамбъл
“Филип Кутев”.
За най-малките е организиран

детски празник в Южния парк с
артистите на цирк “Балкански”.
В празничната вечер публика-

та на Артиум центъра ще чуе
изпълненията на младите та-
ланти от Общинския детски
комплекс – вокална група “Мор-
ски звездички”. Популярният и
обичан несебърски народен пе-
вец Данислав Кехайов, чийто
глас разнася славата на българ-
ския фолклор по целия свят, съ-
що ще поздрави съгражданите
си.

Музикалните събития
ще вървят на
няколко места
в Несебър

– на амфитеатъра и пред кре-
постните стени в Стария град,
както и в Артиум центъра в Но-
вия град. Подгряваща група на
голямата сцена в празничната
нощ ще бъде бургаската рок
формация FOUR.
В Несебър ще бъде спазена и

традицията около деня, в който
православната църква почита
един от най-големите празници
в своя календар - чудотворната
икона на Божията майка от
храм “Успение Богородично” в
Стария град да бъде изнесена
за поклонение.
Литийното шествие ще мине

по улиците на Стария град в
предпразничната вечер, а су-
тринта на 15 август в “Успение
Богородично” ще бъде отслуже-
на традиционната света литур-
гия.
Ритуалът по издигане на на-

ционалния флаг на България по
повод почитта към Светата май-
ка и празника на Несебър и та-
зи година ще бъде изпълнен с
участието на курсанти на воен-
номорските сили от база “Атия”.

� Чудотворната икона
на Божията майка ще
бъде изнесена от храма
є - литийното шествие

ще премине
през Стария град

� На специалните сцени
ще излязат “Фондацията”,

Кичка Бодурова,
ансамбъл “Филип Кутев”

Всяка година по улиците на Несебър
преминава литийното шествие с чудо-
творната икона на Света Богородица.

Амфитеатърът
вСтарияНесебър
ще е една от сце-
ните в празнич-
ната програма.
Ще се включат

и малки таланти
от Общинския
детски комплекс.

Ефектно светлин-
но шоу ще има и
на крепостните
стени на входа на
Стария град.
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ТОНИ ЩИЛИЯНОВА

Да развиваме туризъм
в единствения български
град под егидата на
ЮНЕСКО, е привилегия
и отговорност, казва
кметът Николай Димитров

Несебър не залага само на ту-
ристи, дошли за море и слънце.
Макар на територията на общи-
ната да се намира най-голямата
у нас и една от най-големите на
Балканите туристическа агломе-
рация Обзор - Свети Влас -
Слънчев бряг - Несебър - Рав-
да, в която

са съсредоточени 1/3 от
местата за настаняване
в България,

в последните години се развива
като дестинация за различни
видове туризъм, които са еколо-
гични, икономически рентабил-
ни и социалнозначими.
Те се случват през 4-те сезо-

на на годината и осигуряват по-
висок жизнен стандарт на мест-
ното население.
Съчетанието на прекрасни

плажове, културно-исторически
и археологически паметници и
все по-добра инфраструктура,
са фактор за развитие не само
на морски, но и на културно-по-
знавателен, конгресен, поклон-
нически и сватбен туризъм.
“Да развиваме туризъм в

единствения български град под
егидата на ЮНЕСКО, е не само
привилегия, но и отговорност.
Наше задължение е да съхра-
ним природния и архитектурния
облик на общината”, казва кме-
тът Николай Димитров.
Несебър, който е един от най-

древните градове в Европа, въз-
никнал преди повече от 3200 г.,
е включен в списъка на ЮНЕ-
СКО преди 40 г. Това се случва

влюбени от цял свят се
венчават на полуострова
на 7-ата сесия на Комитета за
световно наследство във Фло-
ренция. Избран е заради уни-
калните си природни дадености
и много добре запазените кул-
турно-исторически паметници от
различни епохи. А те са предпо-
читан декор за влюбени от цял
свят, които специално идват да
се венчаят в Несебър - един от
най-романтичните градове в
България.
Но градът е толкова желан не

само заради историята и приро-
дата си, а и заради усилената
работа и стремежа на кмета
Николай Димитров и екипа му

да изградят имиджа
на Несебър като
град на любовта

Местната власт успешно налага
сватбения туризъм, а броят на
венчавките всяка следваща го-
дина е по-голям от предходна-
та.
156 двойки са си казали “да”

на романтични сватбени цере-
монии край морето или сред
уникалните паметници на култу-
рата в Несебър през 2022 г.
“Има съюзи между българка и

швейцарец, българин и амери-
канка, германец и българка, по-
ртугалец и българка, индиец и
българка, германец и рускиня,
босненец и ливанка.
В Несебър своята любов са

запечатали с подпис и изцяло
чуждестранни двойки от Вели-
кобритания, Израел и Украйна.
73-годишен младоженец от

България и избраницата му -
рускиня, на 78 г., са най-въз-
растната двойка, врекла се във

вярност, а специално за да се
ожени в Несебър, от Израел
пристигнала друга двойка. Мъ-
жът е на 69, а съпругата му на
67 г., разказват от общинската
администрация.
Най-младите младоженци на

Несебър за миналата година са
едва на 19 и 21 г.
Сред по-интересните бракове

е този между 52-годишен бъл-
гарин и украинка на 20 г. Това
е и двойката с най-голяма въз-
растова разлика, но че за лю-
бовта няма граници, доказват и
други влюбени с разлика в го-
дините над четвърт век.
Първата сватба през минала-

та година е била на 14 януари,
а последната - на 17 декември.
Менделсон е звучал най-много
през септември - 32 пъти.
През юли и август в Несебър

са венчани общо 42 двойки. А
на огледалната дата
22.02.2022, която се приема за
особено късметлийска, против-
но на очакванията брак са
сключили само две двойки.
Първата сватба през настояща-
та година пък е била на Богоя-
вление.

Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,Тук е меката на сватбите,

Много от
двойките не

пропускат
да се сни-

мат край
морето.

С всяка го-
дина брако-
вете, склю-
чени в Несе-
бър, стават
все повече,
а желаещи
да се венча-
ят в роман-
тичния град
са от цял
свят.
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Стотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG корабСтотици разглеждат първия BG кораб
ДИМЧО РАЙКОВ

Кметът Николай
Димитров дари
капитана с иконата
“Врата небесна”

След 127 дни пла-
ване до нашата

база на остров Ли-
вингстън и обрат-
но научноизследо-
вателският кораб
се завърна в Бъл-
гария. След сед-

мици той акостира
на несебърското

пристанище.

“Св. св. Кирил и Методий”,
достигнал Антарктида

Кметът Николай Ди-
митров подари на
капитана иконата
“Врата небесна”

Капитанът на българския ко-
раб “Св. св. Кирил и Мето-
дий” - кап. II ранг Николай

Данаилов, получи ценен дар в
Несебър след успешната си нау-
чноизследователска мисия на Ан-
тарктида.
Кметът на Несебър Николай

Димитров му връчи копие на не-
себърската икона “Врата небес-
на”, която е любима на българ-
ския папа Анджело Ронкали.
Преди да стане глава на Римо-

католическата църква под името
Йоан XXIII, духовникът е тясно
свързан с морския град като нун-
ций на Ватикана в България.
С иконата “Врата небесна” той

никога не се е разделял и затова
се смята, че му е любима. Кап.
Данаилов получи репликата от
кмета с посланието да го закриля в
живота и като жест на уважение
към подвига на мореплавателя.
“Св. св. Кирил и Методий” е

първият български кораб, дости-
гал бреговете на Антарктида.
Сегашното му посещение в Не-

себър бе свързано с

нова изследователска
мисия за мониторинг на
водите в Черно море
Инспекцията установява, че са

с оптимална чистота. Тази ин-
формация е важна както за тури-
стическия бранш, така и за орга-
низациите, проследяващи еколо-
гичното равновесие по българ-
ското крайбрежие.
Пристигането на “Св. св. Кирил

и Методий” се превърна в съби-
тие за града. Стотици местни и
туристи се редиха на опашка, за
да разгледат кораба.
С тържествена церемония пла-

вателният съд бе посрещнат от
кмета Николай Димитров и фло-

тилен адмирал проф. д.в.н. Боян
Медникаров, началник на ВВМУ
“Никола Вапцаров” – Варна. Още
при слизането си на брега кап.
Николай Данаилов изрази голя-
мата си гордост, че е гражданин
на Несебър и е неразривно свър-
зан с него. Разкри, че под раз-
лична форма -

по радиовръзка или с
емесеси, е получавал
голяма подкрепа
от съгражданите си,

докато плава към ледения конти-
нент.
В знак на уважение от несе-

бърци още при влизането си в
пристанището “Св. св. Кирил и
Методий” бе придружен от малки-
те състезатели на Общинския ве-
троходен клуб, които приветства-
ха капитана и екипажа му.
След 127 дни плаване до наша-

та база на остров Ливингстън и
обратно научноизследователският
кораб се завърна у дома, акости-
райки на Морската гара във Вар-
на в началото на май.
Плавателният съд е собстве-

ност на консорциума - Висшето
военноморско училище, Софий-
ския университет и Българския
антарктически институт. Търже-
ственият акт по издигането на
флага бе на 27 юли 2021 г.
Преди първата полярна мисия

корабът бе ремонтиран и дообо-
рудван и на 27 декември 2022 г.
отплава от Морската гара – Вар-
на, като така бе поставено нача-
лото на 31-ата българска антарк-
тическа експедиция. На 4 февруа-
ри 2023 г. той пусна котва в при-
станището в Мар дел Плата, Ар-
жентина, където на борда се качи
екипът полярници, изследователи
и логистици.


